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Forord	

Fremtidsverkstedet	var	en	del	av	medvirkningsprosessen	i	forbindelse	med	rulleringen	av	
kommuneplanens	samfunnsdel	i	Råde	kommune.	Fremtidsverkstedet	hadde	visjonen	Råde	
2037	som	ramme.	Verkstedet	var	åpent	for	de	som	ønsket	å	delta,	og	det	var	en	ambisjon	å	
få	deltagere	fra	alle	aldersgrupper	på	verkstedet.	Fremtidsverkstedet	ble	derfor	arrangert	
som	en	åpen	dag	på	rådhuset	i	Råde,	lørdag	27.	april.	Her	kunne	alle	som	ønsket	komme	
innom	og	gi	innspill	til	kommuneplanarbeidet. 

I	ulike	rom	i	rådhuset	kunne	deltakerne	gå	innom	ulike	stasjoner	der	de	ble	stilt	spørsmål	om	
fremtidens	Råde	med	utgangspunkt	i	visjonen	Råde	2037.	I	tillegg	ble	det	holdt	ulike	innlegg	
gjennom	dagen.	Det	kom	mange	innom	dagen	og	ga	innspill	til	kommuneplanarbeidet. 

	 

Disse	innspillene	og	innleggene	er	vist	i	denne	rapporten.	Innspillene	vil	bli	brukt	videre	i	
arbeidet	med	den	nye	kommuneplanen. 

	 

Takk	til	alle	som	deltok	på	denne	flotte	dagen! 
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Om kommuneplanen

Kommuneplanlegger Kine M arie Bangsund og rådmann Inger Fjeld orienterte om
kommuneplanen og hvordan innspillene på verkstedet vil bli brukt.

Kommuneplanlegger Kine M arie Bangsund o g rådmann Inger Fjeld orienterer om kommuneplanen .
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Presentasjon fra "Smartingen"

Elever Julie Hansen Bødtker - Lund, Emma Søvik - Myhra og Disella Helga Karlsdottir fra 7.
klasse har vært med på Smartingen, Ungt entreprenørskap og presentert e sin idé om
hvordan vi kan rens e havet for plast og sine erfaringer ved å delta på Smartingen.
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Elevene Julie Hansen Bødtker - Lund, Emma Søvik - Myhra og Disella Helga Karlsdottir presenterer sin idé og
erfaringer fra Ungt entrepenørskap.

M OVAR - Håntering av avfall
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Ov eringeniør Marit Stokklang Asklien fra M OVAR orienterte om hvordan avfall blir håndtert i Råde kommune.
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Visjon	Råde	2037	

I	2017	er	Råde	kjent	som	bygda	med	det	store	hjertet	og	"Østfolds	matfat"	-	knutepunktet	
som	tilbyr	barn	en	trygg	og	god	oppvekst	i	nærhet	til	naturen.		

• En	foregangskommune	for	gode	oppveks0orhold	

• Øs#olds	ma#at	-	"Smaken	av	Råde"	

• Knutepunkt	for	krea-v	utvikling	

• En	kommune	med	stort	hjerte	

	
Mange	var	innom	verkstedet	og	ga	sine	innspill.		

Beskriv	hvordan	du	tror	Råde	kommer	til	å	se	ut	i	2037.		

• Vi	samarbeider	og	bryr	oss	om	hverandre.	Vil	hverandre	vel!	

• Tilre&elegge	(i	sentrum	gjerne)	for	at	innbyggerne	kan	samles	sosialt	for	felles	
"kos"/ak'vitet.	De/e	vil	øke	trivsel,	forståelse	for	hverandre	og	samhold.	F.eks.	lage	en	
bålplass/grillplass	med	gapahuk	og	si&ebenker	(enkel	1/2	tømmerstokk).	I	7lknytning	7l	
de#e	kunne	det	og	være	noen	enkle	lekeapparater.	Men	for	at	de#e	skal	bli	brukt	tror	jeg	
en	sentral,	synlig	beliggenhet	er	avgjørende.	De5e	vil	og	da	ha	en	"smi5eeffekt".		

• Skap	et	trivelig	sentrum	-	Levende	bu)kker	-	Beplantning	-	Ak#viteter	-	Rom	for	samhold.		

• En	kommune	med	stort	hjerte.	Under	de1e	punktet	må	alle	kommunens	innbyggere	ha	
sin	rolle,	sine	*lbud	og	sin	arena	for	å	kjenne	*lhørighet	og	verdi.	Det	er	selvsagt	og	
enkelt	å	fokusere	på	barn/unge	og	eldre.	Samt	funksjonshemmede	med	hjelpebehov.	
Men	det	finne	en	gruppe	,l:	Oss	som	ikke	har	behov	for	assistanse	,l	personlig	hygiene,	
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handling,	prak-ske	gjøremål	etc.,	men	som	allikevel	ikke	kan	delta	i	arbeidslivet.	Uførhet	
kan	være	så	mye	ha	så	mange	årsaker	og	føre	0l	store	variasjoner	i	funksjonsnivå.	Det	er	
krevende	å	skape	sin	egen	hverdag,	og	det	er	tø3	å	føle	seg	isolert	fra	de	"friske"	
samfunn.	Så	hva	trenger/ønsker	jeg	og	andre	i	min	situasjon	seg?	Jo,	et	;lbud	beregnet	
på	uføre	som	ennå	ikke	har	nådd	pensjonsalder	-	vi	falle	mellom	to	stoler!	Det	trenger	
ikke	kost	stort,	men	gi	oss	en	arena	som	er	le/	0lgjengelig,	hvor	vi	kan	treffes	0l	
forskjellige	ak-viteter.	Kunne	godt	tenke	meg	å	få	være	med	på	å	u9orme	et	slikt	-lbud.		

• Et	godt	kollek*v*lbud.		

• Tilre&elagt	for	gående/syklende.		

• Innova&v,	frem&dsre/et	(legge	&l	re/e	for	denne	typen	næring).		

• Jordvern.		

• Økonomisk	stø+e	-l	kultur	for	unge.		

• Diverse	"krea+ve"	+lbud	(som	i	dag).		

• Gode	barnehager	og	skoler.		

• Ma#es&valer.		

• Satsing	på	lærere	og	barnehagelærere/pedagoger.		

• Sørge	for	nok	+lbud	på	fri+dsak+viteter.		

• markedsføring	på	sosiale	medier	m.m.	

• En	gammel	gjenganger	-	Gang-	og	sykkels)	Tomb-Karlshus.	O+ere	fartskontroll	på	
Tombveien.		

• Karlshus	-	et	levedyk'g	sentrum?	Nå	legges	bokhandelen	ned.	Er	flere	bu'kker	i	fare?	
Hvordan	øke	folketallet	slik	at	vi	får	et	levedyk3g	sentrum?	

• Rådes	innbyggere	forpliktes	3l	å	kildesortere.	Hva	med	kildesortering	ute	på	
virksomhetene?	Tilre0elegge	for	kildesortering	på	sykehjemmet.	Hva	slags	løsning	kan	vi	
finne	%l	matavfall	(blir	mye!!).		

• Vernesoner	-	Hvem	har	ansvaret	for	vernesoner?	Opparbeiding	og	vedlikehold?	Kan	
kommunen	gi	*lskudd	*l	private?	

• Karlshus	-	levedyk'g	sentrum.	Kan	vi	fylle	ledige	lokaler?	Hvorfor	får	vi	ikke	det	polet	vi	var	
lovet	skulle	komme?	

• Gamle	Kongevei/Pilgrimsveien	på	Åsgårdsfeltet	

1. Rydde	veien/leden	-	ta	vekk	grener/trær	som	tar	for	stor	plass.	NB!	Ikke	vært	hogd	eller	
ryddet	på	30	år!	Veien	blir	nå	mye	brukt	både	av	feltets	beboere	og	av	pilgrimer.	
Trenger	1	info-tavle	v/de	to	steinringene	fra	steinalderen,	lik	de	på	Lundeby.	Trærne	
står	nesten	over	veien	og	hustakene.	Før	hadde	vi	dugnader,	da	feltet	var	ny8.	Vi	fly8et	
inn	i	1977!	Hva	gjøres	med	en	høy	antenne,	en	blandemaskin	som	ruster	og	et	lite	
vanningsanlegg	som	ikke	fungerte	og	ble	nedlagt?	Hjelp	7l	å	9erne	de:e!	-	f.eks.	en	
container.		
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2. Lekeplass	ny!	på	et	bedre	og	trafikksikkert	sted.	Den	som	ble	anlagt	lå	helt	ned	9l	
riksveien	og	ble	ikke	så	mye	brukt.	Dessuten	har	kommunen	ku'et	den	2	ganger	pga.	
snuforhold	for	snøbrøy.ng	og	renovasjon	og	store	kjøretøyer.	NB!	De;e	er	kommunalt	
byggefelt	og	må	gjøres	noe	med	nå!	

3. Gang-	og	sykkels)	fra	Karlshus	sentrum	)l	Tomb.		

4. Lekeutstyr	*l	1000-årsplassn	for	de	minste	barna.		

5. Ikke	blande	nøringsområder	sammen	m/boligfelt.	Ikke	rasere	bestående	boliger	og	
gjøre	om	)l	næringsområder,	f.eks.	se	Missingmyrområdet	og	østre	del	av	bygda!,	f.eks.	
se	gamle	Missingen	skole!	
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Hva	må	gjøres	for	å	oppnå	visjonen	Råde	2037?	

• Stø$e	opp	om	frivillige	føringer,	både	prak3sk	og	økonomisk.		

• Få	i	gang	en	"lånebod"	hvor	man	kan	låne	sports-	og	fri'dsutstyr.	ikke	alle	har	råd	eller	
mulighet	*l	å	kjøpe	sånt	selv.		

• Mer	fokus	på	oppvekstvilkår.	En	eneste	ungdom	som	faller	utenfor	koster	Råde	kommune	
millionbeløp.	De-e	kan	lag	og	foreninger	forebygge.		

• Krea%v	utvikling:	Gi	større	spillerom	i	bruk	av	landbruket	og	landbrukets	fasiliteter.		

• Ha	en	god	"etat"	for	næringsutvikling.		

• Bolig	-	Bykommunene	rundt	-lre/elegger	stor	se/	for	boligbygging	mot	+60.	Råde	kan	
!lre%elegge	for	ungomdsbygg.	Der	de	-30	og	ikke	+60	som	er	frem/den.		

• Vår	tomt	har	"vernesone"	på	to	kanter.	Langs	hovedveien	har	vi	50	meter	vernesone	4	
meter	bred.	På	veien	er	det	mye	tungtrafikk	bl.a.	tømmertransport.	Hver	vår	må	vi	fylle	
på	ny	jord	og	så	ny,	gress	her	fordi	bilene	o3e	kjører	inn	på	gresset	når	de	passerer	
hverandre.	Vi	har	nå	bes/lt	store	steiner	for	flere	tusen	kroner	for	å	se7e	opp	langs	
kanten.		

• Vi	ønsker	oss	bussforbindelse	mellom	Tomb	og	Moss!	-	Og	bedre	forbindelse	mellom	
Tomb	og	Fredrikstad!	-	Og	selvfølgelig	buss	mellom	Karlshus	og	Tomb!	Ikke	alle	kjører	bil	
og	så	må	vi	tenke	på	MILJØET!	

• Råde	kommunes	hjemmeside	er	rotete!	Vanskelig	å	finne	frem	'l	det	man	leter	e,er	og	
vrient	å	finne	skjemaer.	Spesielt	gjelder	de5e	sidene	for	bygg	og	eiendom.	har	ringt	for	å	
få	hjelp	men	ble	bare	henvist	2l	hjemmesiden.		

• Riksvei	110	utenom	Karlshus.	Gang-	og	sykkelveier	-	Tomb-Karlshus	-	Oven	

• Trafikksikkerheten	for	skolenes	elever,	som	godt	og	trygt	buss5lbud,	nok	si6eplasser	og	
setebelter	på	bussene.	Trygg	skolevei	for	de	som	sykler	og	går.	Da	må	det	være	gang-	og	
sykkelvei,	fortau	og	sikre	overganger.	Droppsone	for	de	som	blir	kjørt	og	trafikkopplæring	
av	elevene.		

• Riksvei	110	må	fortsa1	gå	gjennom	Råde	sentrum,	ellers	vil	forretningene	miste	si1	
inntekstgrunnlag.		

• Raskest	mulig	få	vann	og	kloakk	i	HELE	kommunen,	også	y7erkantene	av	bygda	(f.eks.	
Oven,	deler	av	vestbygda	m.v.).		

• Bevare	dyrka	mark	og	ikke	bygge	den	ned.	Bygg	på	/ell.		

• Bygge	sykkel-	og	gangs'	(Tombveien,	Buenveien,	Enebekksle5a).		

• Styrke	barnevernet!	

• Boligtomter	-	Vi	må	ta	vare	på	matjorda.	Derfor	må	det	være	lov	å	bygge	på	mer	enn	25%	
av	tomtens	størrelse.		

• Renovasjon	-	Hvorfor	er	det	ikke	kildesortering	i	hy/eområdene?	
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• Trafikkfelle	-	Broen	over	Krogstad.orden	er	svært	farlig.	Den	er	for	smal!	Dødsulykker	må	
unngås!		

• Kirkene	-	Installer	varmepumpe	og	bergvarme!	Til	Tomb	kirke,	bruk	6ernvarme	fra	Tomb	
videregående.		

• Informasjon	-	Det	er	ikke	all	som	har	facebook.	Der	kommer	det	mye	infomasjon	som	ikke	
er	på	hjemmesidene.		

• Lyskastere	og	flomlys	-	Ski$	ut	alle	pærer	med	LED-lys.		

• Gi	rom	for	utbygging	og	utvikling,	men	ikke	følg	nabokommunen	Rygge	der	det	ippføres	
"boligkomplekser"	"over	en	lav	sko	i	hy/	og	pine".	Forsøk	å	være	posi7ve,	men	ha	en	plan	
og	en	"rød	tråd".		

• Menighetsbladet	deles	ut	/l	alle	innbyggere.	De4e	kan	kommunen	bruke	som	en	
informasjonskanal	ut	/l	alle	som	bor	her.		

• Hvor	i	kommunen	er	det	vernesoner?	Hvem	har	ansvaret	for	opparbeidelse,	plan2ng	og	
vedlikehold	av	vernesonene	og	veien/veikantene	langs	vernesonen?	

• Lokalavis!	Hva	skjer	i	Råde	kommune?	Veldig	8lfeldig	om	man	får	info	om	8ng	som	skjer.	
ikke	alle	har	facebook.	Lokalavis	i	postkassen	eller	på	ne".		

• Gjør	det	le*ere	å	søke	og	be	om	hjelp	4l	og	løse	problemer,	psykiatrien.		
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Beskriv	hvilke	tiltak	du	mener	bør	prioriteres	i	dag	for	å	oppnå	
visjonen	Råde	2037	

• Ikke	forsøpling	

• En	skikkelig	skatepark	som	på	betongpark.no,	i	Saltnes	hadde	vært	en	godt	samlingspunkt	
for	unge	i	Saltnes.	Forebyggende	4ltak	for	gode	oppveks8orhold.		

• Bedre	forbindelse	mellom	Saltnes	og	Karlshus	-	Gangfelt	på	Tombesle1a	og	
kollek%vforbindelse.		

• Vedta	en	sentrumsplan	som	gir	plass	/l	næring,	bolig	og	parkering.		

• Få	en	god	infrastruktur	på	vann	og	avløp,	fiber	og	8ernvarme.		

• Påse	at	ny	jernbane	ikke	deler	bygda	og	hindrer	utvikling.		

• Flere	lilla	trær	-	og	rosa	trær.		

• Flere	isbu*kker.		

• Flere	lekeplasser	og	badeland.		

• Skoler	i	Saltnes	har	god	plass.	Er	det	mulig	å	bygge	flere	boliger	i	området	mellom	Saltnes	
og	Tomb/Hauga	uten	å	bygge	ned	matjord?	F.eks.	åsen	mellom	Torkildstad	og	
hauga/Blåkors.	Forte2ng	er	bra,	men	i	råde	bør	man	også	unne	bo	"på	landet".		

• Tidligere	kunne	en	sykle	ned	mot	Solli,	og	opp	mot	Solli	bruk	og	Rabben	som	en	rundtur.	
Nå	er	det	så	mye	tungtransport	i	Solli	pukkverk	at	de6e	nå	er	trafikkfarlig.	Det	samme	
gjelder	over	Enebekkveien,	mye	tungtransport.		

• "Bygda"	mellom	byene,	men	dert	mangler	gang-/sykkelvei	for	å	komme	seg	0l	disse	tre	
byene.	Vanskelig	å	ta	med	seg	barn	på	sykkeltur,	fordi	det	er	så	mye	
tungtransport/biltrafikk	på	veiene	i	Råde.		

• Satse	på	gang-/sykkelveier	for	at	barn/ungdom	kan	sykle/gå	trygt	6l	skolen	og	
fri$dsak%viteter.	Flere	har	i	dag	skoleskyss,	men	mange	av	disse	barna/ungdom	hadde	
brukt	sykkel	istendenfor	buss	hvis	de	kunne	syklet	på	en	trygg	sykkelvei.		

• Gjennomføre	et	felles	møtested	for	barn/ungdom	i	Råde	der	de	kan	møtes	i	krea8vitet	vil	
øke.	Utrolig	mange	barn/ungdom	som	i	dag	si/er	med	mye	kunnskap/krea3vitet	som	vil	
inspirere	de	selv	og	andre	hvis	de	hadde	ha/	et	møtested.	Mye	fokus	på	fotball	og	idre/	i	
Råde,	men	det	er	ikke	alle	barn/ungdom	som	de5e	passer	for.	"Knutepunkt	for	krea;v	
utvikling".		

• Satse	på	flere	lekeplasser/ak.vitetspark.	Og	ikke	legge	en	lekeplass	i	Karlshus	re8	ved	
siden	av	traffikert	vei.		

• Det	blir	laget	visjoner	og	reguleringsplaner	der	blir	ta3	hensyn	6l	myke	trafikanter,	men	
det	blir	ikke	gjennomført	pga.	at	reguleringsplanen	ikke	har	rekkefølgebestemmelser	og	
hvem	som	skal	bære	kostnadene.	Vik4g	at	de6e	får	mer	fokus	ved	utarbeidelse	av	
reguleringsplaner.		
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• Vik$g	at	nærmiljøanlegget	i	Eplehagen	blir	ferdigs$lt.	Bor	totalt	mange	i	Slangsvold,	
Missingmyr	og	Åkeberg-feltet.	De	trenger	et	samlingssted.	Tror	de2e	stedet	også	kan	bli	
et	godt	samlingssted	for	foreldre/eldre	med	f.eks.	grilling,	treff	m.m.	Slangsvoldveien	er	
trafikkfarlig,	legge	-l	re.e	for	at	folk	kan	fredes	trygt	-l	nærmiljøanlegget.		

• Mange	sykles	"Vansjø"	rundt,	Slangsvoldveien	trenger	å	bli	utbedret.	Vik9g	at	kommunen	
får	ferdigs*lt	en	reguleringsplan	så	fylket	og	Statens	vegvesen	kan	bygge/utbedre	veien.		

• Mer	fokus	på	støy.	Karlshus	og	Missingmyr	har	mye	støy	fra	industriområder,	tog	og	E6.		

• Se#e	ned	fartsgrensen	mot	Tomb,	Fredrikstad,	Sarpsborg	og	Svindal	i	samarbeid	med	
Statens	vegvesen.	Råde	har	flere	flo2e	turområder	som	f.eks.	Vetaåsen,	Rød:ell	m.m.	
men	mye	veitrafikk	for	å	sykle	2l	disse	stedene.		

• Slangsvold	mangler	kommunalt	vann	og	avløp	og	(har)	ustabilt	ne4.	Få	på	plass	
kommunalt	vann/avløp	og	fiber.		

• Ungdom	i	Slangsvold	må	sykle/gå	3l	Missingmyr	for	å	ta	buss	herfra	når	de	går	på	
videregående.	De	trenger	en	trygg	skolevei	langs	Slagsvoldveien,	noe	de	ikke	har	i	dag.		

	
Innspillene	fra	deltagerne	ble	samlet	inn	skriftlig	og	er	dokumentert	i	denne	rapporten.		
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Innspill fra Barn og unge

Barn og unge var invitert til verkstedet for å gi innspill til hvordan de vil har det fremtiden.
De fleste bygget sine innspill i Lego og noen tegnet.

Fremtidsbilder ble bygget i Lego - det kom innspill både om boliger og kjøretøyer.
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Rådmann Inger Fjeld fikk overlevert et forslag om skatepar k av en av deltagerne på verkstedet.
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Forslag til skateanlegg i Saltnes.
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Noen av innspillene fra barna som deltok på verkstedet.
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Mentimeter	-	Hva	er	det	viktig	å	jobbe	med	for	å	oppnå	visjonen	
Råde	2037?	

Deltagerne	på	verkstedet	ble	bedt	om	å	gi	innspill	til	de	viktigste	temaene	å	jobbe	med	for	å	
realsiere	visjonen	for	Råde	2037.	Dette	ble	resultatet:		
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Egne	notater:		 	
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Visjon Råde 2037

Bygda mellom byene

I 2037 er Råde kjent som bygda med det store hjertet og ”Østfolds matfat” – knutepunktet som tilbyr barn
en trygg og god oppvekst i nærhet til naturen.

En foregangskommune for gode oppvekstforhold

Råde er først og fremst attraktiv s om landlig bokommune, en foregangskommune for gode og trygge
oppvekstforhold i nær kontakt med naturen.

• Råde er en attraktiv kommune for alle som setter pris på nærhet til naturen, kort reisetid til byene og
gode oppveksttilbud.

• Råde skal utnytt e kommunens areal og varierte landskap til å utvikle et mangfoldig boligtilbud når det
gjelder utforming og beliggenhet.

• Råde setter kvalitet på tilbudene foran vekst i innbyggertallet.
• Råde er en enhetlig kommune med et godt samferdselstilbud til innbyggerne.

Østfolds matfat – «Smaken av Råde»

Råde er kjent for mat og matkultur, natur og landbruk, og dette danner grunnlag for næringsutvikling,
naturopplevelser og turisme

• Råde har befestet sin posisjon som et utstillingsvindu for Østfo lds matkultur og har en sterk merkevare –
«Smaken av Råde»

• Råde tar sjø og land i bruk for å skape attraksjoner og gode opplevelser for innbyggere og gjester.
• Råde har nettverk, utdanningstilbud og kompetanse som støtter og forsterker denne utv iklingen.
• Råde er en av landets fremste kommuner på utvikling av næringsliv basert på landbruk og mat.

Knutepunkt for kreativ utvikling

Råde utnytter sine gode forbindelser og nærhet til bymiljøer og store arbeidsplasser til å utvikle nytt
nærin gsliv og tjenestetilbud

• Karlshus er en funksjonell og levende kjerne med gode forbindelser internt og eksternt gjennom vei og
jernbane.

• Råde utnytter nærheten til flyplassen og andre store arbeidsplasser til å styrke eksisterende næringsliv
og ut vikle nytt næringsliv og tjenestetilbud.

• Råde har mange små bedrifter og varierte arbeidsplasser. Nettverksbygging i næringslivet skaper nye
jobbmuligheter.

• Råde er en kommune som gir rom for kreativitet – med gode utviklingsmuligheter både for
enkeltpersoner, næringsliv og samfunn.

En kommune med stort hjerte

Rådes innbyggere er stolte av sine røtter og historie og viser dette gjennom visuelle uttrykk, planer og
arkitektur, samt aktiviteter og arrangementer.

• Råde har sterke og inkluderende sosiale nettverk som kjennetegnes av stolthet, samhold og
vinnerkultur.

• Råde tar vare på naturen og kulturen og legger til rette for bærekraftig utvikling og bruk.
• Råde har et visuelt uttrykk som bygger på Råde s historie og som forsterker identiteten som landlig

kystkommune, hvor natur og lokale tradisjon står sentralt.
• Rådes verdier «Raushet, glede og respekt» viser at her gis det rom for ulikheter og mangfold, og at vi er

en kommune der det er lov å prø ve og feile.


